
Zpravodaj města Bzenec   I   15. prosinec 2015

s panem starostou
Na slovíčko...

Blíží se konec roku, jak 
byste jej zhodnotil vy?
Blíží se nám závěr roku 
2015, tak provedeme 
krátké ohlédnutí.
Na prvním místě je tře-
ba vzpomenout oslavy 

1000 let od první zmínky o obci. His-
torici toto datum na jedné straně zpo-
chybňovali, na druhé straně nemohli 
vyvrátit. Zde chci poděkovat všem, 
kteří se podíleli na jakékoliv kulturní 
či společenské akci, která byla součás-
tí oslav. Ocenili jsme 35 významných 
osobností, jejichž výsledky práce se 
podepsaly na různých oblastech života 
města. 
V  oblasti investic a oprav byla prove-
dena řada akcí menšího významu. Chci 
vzpomenout výsadbu nové zeleně 
v ulici Nádražní a rekonstrukci parku na 
Horním náměstí. 
Byla dokončena i komunikace v  ulici 
Žerotínova a tím lze považovat úpravu 
středu města za dokončenou.
Z  projevu občanů cítím spokojenost 
s  vybudováním chodníku ke hřbitovu. 
I zpevnění plochy ve spodní části zá-
meckého parku má svůj význam, bude 
využita i v dalších letech při kulturních 
akcích v areálu parku. 
Rada města pokračuje v  přípravách 
akcí, které si vytyčila pro volební ob-
dobí 2014-2018, tj. rybník za Olšovcem, 
obnova kaple sv. Floriána, sportovní 
hala a zámecký areál.
Chci Vás informovat, že kopec pod Sta-
rým hradem byl nájemcem Zámeckým 
vinařstvím Bzenec upraven, byl prove-
den hydroosev plání a můžeme se těšit 
na to, že v příštím roce uvidíme svahy 
osázené vinicí.
Už dnes řada turistů míří na Starý hrad 
a očekává, že i na tomto místě dojde 
k úpravám.
V  závěru roku uděláme radost i našim 
dobrovolným hasičům, neboť je objed-
náno nové vozidlo Tatra 815 pro zása-
hovou jednotku.
Závěrem Vám chci poděkovat za spo-
lupráci v  roce 2015 a do nového roku 
Vám přeji pevné zdraví, pohodu a ra-
dost z každého dobře prožitého dne.

Děkuji za rozhovor

Jsou to důležité křesťanské svátky, občané 
je spojují se zakončením roku a trávením 
času v rodinném kruhu. Vánoce se v České 
republice slaví 24., 25. a 26. prosince, před-
chází jim v  křesťanském pojetí čtyřtýden-
ní adventní období. Všechny tři dny jsou  
oficiálním svátkem.
České Vánoce mají osobitou kulturní podo-
bu vytvořenou českým národem (místní, 
národní). Je to mnohovrstevná, po staletí 
utvářená bohatá tradice zvyklostí. Nejroz-
šířenějším zvykem je vztyčení vánočního 
stromku, který se zdobí, pod něj se kladou 
dárky. Někde je tradice stavět jesličky – 
betlém. 
Na Štědrý den se schází rodina na slav-
nostní večeři (tradičně se skládala z  rybí 
polévky, kapra, bramborového salátu). Ve-
čeře má začínat s objevením první hvězdy 
po dni půstu. Stále se dodržují jisté zvyky 
– tabule mívá například o talíř navíc pro 

nečekanou návštěvu, často se podkládají 
pod talíře mince nebo šupiny. Od stolu se 
může během jídla vzdálit pouze hospody-
ně. Po večeři se rozbalují dárky. Štědrý ve-
čer vrcholí půlnoční mší, na které se zpívají 
koledy a kdy začíná církevní oslava naroze-
ní Ježíše Krista. Generace si předávaly řadu 
lidových zvyků: lití olova, pouštění lodiček 
z ořechových skořápek, směrem ke dveřím 
se házel střevíc, třáslo se bezem, vykláda-
la se osudová a čarovná znamení „velkých 
nocí“. 
K  tradicím patří i vánoční cukroví a jeho 
příprava. Většina cukroví se připravuje ze 
směsi mouky a cukru, typickou vůní je va-
nilka, z koření skořice, z druhů pak cukroví 
z lineckého těsta. 
Českou vánoční tradici ovlivňuje také hu-
dební bohatství dochovaných koled, které 
se zpívají nejen na tradičních obchůzkách 
(koledách).

České Vánoce
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Po mimořádně úspěšných příměstských táborech jsme měli spous-
tu krásných výrobků, uvažovali jsme tedy, co s nimi podnikneme. 
Nemuseli jsme uvažovat dlouho, televize NOVA vyhlásila konkurs 
na dětské dílničky do pořadu Rady ptáka Loskutáka. Sebrali jsme 
všechnu odvahu a přihlásili několik našich výrobků. A podařilo 
se nám, v konkurenci dětí a dětských organizací z celé republiky, 
uspět a moci předvést na NOVĚ, jak jsme tady ve Bzenci šikovní. 
Termín natáčení byl stanoven na neděli 11.10. odpoledne, vysílání 
pak hned následující sobotu.
Režisér si přál 3 děti, vybrali jsme ty, které mají nejvíce zkušeností, 
a vyjeli do hlavního města, přímo do vily ptáka Loskutáka (ano, ta 
vila opravdu existuje).
Překvapilo nás, že je dům plný lidí, režisér, jeho asistent, drama-
turgyně, zvukař, několik kameramanů, maskérka, technici a samo-
zřejmě Petr Rychlý. Ten je i ve skutečnosti velmi milý a vtipný a ce-
lou dobu vytvářel pohodovou atmosféru. Děvčata se s ním rychle 
skamarádila a tříhodinové natáčení jim uběhlo jako nic. Opravdu, 
natáčení pětiminutového vstupu trvalo tak dlouho. Na závěr jsme 
se vyfotili a dramaturgyně slíbila, že se nám opět ozve, ať pilně vy-
mýšlíme a tvoříme.

Irena Koukalová Uličná

Bzenecký Klubík na TV

Chcete si také vyrobit krásné dekorace a dárečky na Vánoce?
Kreativní kroužek pro děti od 6 let probíhá v  prostorách na 
Kasárnách (nad Fitcentrem LUCKA) každé úterý od 13 hodin  
a pro děti starší 10 let od 14 hodin. Těšíme se na Vás.

Irena Koukalová Uličná

KREATIVNÍ KROUŽEK
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Víte, co jsou to tradice?
Jde o staré zvyky, které se udržují v rodinách velmi dlouhou dobu. 
Tradiční české cukroví pekly už naše prababičky, tradiční vánoční 
ozdoby vyráběly děti před sto lety, tradicí je i stavění betlémů, zpí-
vání koled, pečení vánočky a kapr na talíři. Staré zvyky v moderní 
době mizí, ale někde se je lidé snaží zachovávat.
Každá země má své tradice, které mohou být v různých krajích roz-
dílné. Například na horách udržovali lidé jiné zvyky než v nížinách, 
odlišně žili obyvatelé venkova a měst. 

Rakousko
Zvyky v  Rakousku jsou velmi podobné jako u nás a v  Německu, 
protože jsme sousedé. Máme podobně zdobené stromky i advent-
ní věnečky, které visí na každých dveřích. Doma se zde peče také 
několik druhů vánočního cukroví, mezi nimi vanilkové rohlíčky a li-
necké koláčky, vykrájené tvary se po upečení slepují marmeládou. 
O Vánocích nesmí chybět ani vánočka a štrúdl. Svátečním jídlem 
je v některých rodinách kapr, ale se jedí i řízky nebo kachna. Raku-
šané velmi rádi vyrábějí domácí betlémy – kolem stromečku jich 
mívají rozestavených i několik.
Děti se jako u nás těší na Mikuláše, ten jejich však vypadá jinak: 
nemá vysokou bílou čepici s křížem, ale kapuci. Mikuláš je ovšem 
pouze přípravou na hlavní svátek – Štědrý večer, kdy chodí do ro-
din Ježíšek. O Vánocích se hodně hraje na hudební nástroje a zpívá 
– nejznámější rakouská vánoční písnička je Tichá noc.

Itálie
Některé italské děti nají nadílku na Štědrý večer, v  jiných krajích 
ráno 25.12., a někde dokonce až o dvanáct dní později, na svátek 
Tří králů. 24. a 25. prosince naděluje Babbo Natale podobný Miku-
láši, 6. ledna dárky rozdává hodná čarodějnice Befana, která létá na 
koštěti. Italové o Vánocích hodně chodí do kostelů, kde jsou vysta-
veny jesličky – ty první vznikly právě v Itálii a všichni je mají moc 
rádi. Betlémy nechybí v žádné domácnosti, dárky jsou rozestaveny 
kolem nich. Stromeček se začal v Itálii vyskytovat později než u nás, 
až v 1. polovině 20. století. Slavnostního jídla se zde připravuje vel-
ké množství, někdy až deset různých chodů. Na stůl přijdou ryby a 
mořské plody, maso, drůbež, špagety, rizoto, teplá zelenina, sýry a 
mnoho sladkostí, hlavně nadýchaná buchta zvaná panettone.

Francie
Na Štědrý večer přichází Pére Noël, česky Otec Vánoc, oblečený do 
bílého roucha. Dárky nechává u krbu nebo kamen, drobné dárečky 
visí na mašlích na stromku. K večeři se jí rybí polévka, hlemýždi, v ji-
ných krajích ústřice, bílé klobásy a šunka, hlavním jídlem na Štěd-
rý večer je pro většinu francouzských rodin pečený krocan, často 
s  kaštanovou nádivkou, oblíbená je i drůbež a zeleninové saláty. 
Po jídle vždy – nejen o Vánocích – ve Francii přijdou na stůl sýry a 
na konec slavnostní večeře čokoládová roláda. Vánoce končí na Tři 
krále, kdy se v rodinách peče koláč ozdobený papírovou korunou. 

JINÉ ZEMĚ, JINÉ TRADICE
Velká Británie
Před vánočními svátky Britové s nadšením zdobí své domy a byty 
jmelím a větvičkami, do oken věší slaměné ozdoby. Štědrý večer 
zde není tak slavnostní, většinou se jí jen hrachová polévka a šun-
ka. Pak jdou děti nedočkavě spát a těší se na ráno. V noci jim totiž 
přichází nadělovat Otec Vánoc, dnes už spíš Santa Claus. Na dárky 
si děti připravují červené punčochy ke krbu, pro větší balíčky visí u 
rohu postelí povlaky na polštáře. 
25. prosince ráno, po rozbalení dárků, se začíná připravovat slav-
nostní oběd – krocan s nádivkou z jedlých kaštanů. Jako zákusek 
je pro Angličany typický vánoční puding. Existuje spousta receptů, 
dnes je oblíbený puding ze švestkových povidel.Odpoledne se na-
vštěvují přátelé, aby si povídali, zazpívali koledy a zatancovali. 

Norsko
Na Vánoce se Norové připravují už od října. 23.12. slaví tzv. malé 
Vánoce, kdy zdobí stromeček a sejde se spousta lidí – celá rodina 
i známí. Děti věší na stromeček papírové košíčky se sladkostmi a 
oříšky. Na Štědrý večer je na stole jehněčí maso a na severu ryby. 
Po večeři chodí skřítek Julenissen.

Finsko
Ráno se často jí rýžová kaše, odpoledne jdou rodiny na hřbitov za-
pálit svíčku svým příbuzným, pak navštíví saunu. K večeři mají ryby, 
šunku, saláty, nakonec perníčky a puding. Dárky nosí Joulu Pukki, 
nebo také Ukko, který má dlouhé bílé vousy a čepici s  rolničkou, 
v práci mu pomáhají skřítkové. Zlobivé děti se jich bojí, aby je ne-
odnesli do ledového království. 

Dánsko
Hlavní starostí je výzdoba bytů a nakupování dárků. Dánské děti 
dostávají po celý advent drobné dárečky do ponožky. Před Vánoce-
mi je místo Mikuláše významný svátek svaté Lucie. Na Štědrý večer 
bývá na stole kachna, klobásy, šunka a rýžová kaše. Kdo v ní najde 
mandli, bude mít štěstí. Na stromečku visí kromě ozdob a sladkostí 
i vlaječky. Dárky nosí Julemand, který se podobá Santa Clausovi.

Švédsko
Před Vánocemi je významný svátek svaté Lucie. Během adventu 
jsou nejoblíbenější sladkostí perníčky, děti z nich stavějí perníko-
vé chaloupky. Na slavnostním stole se večer objevují ryby, vejce, 
šunka, krocan nebo karbanátky. Dárky naděluje skřítek Jultomten 
podobný Mikulášovi, kdysi dávno naděloval vánoční kozel, kterého 
skřítek vystřídal. Dodnes si však Švédové rádi kupují na trzích koz-
líky pletené ze slámy.



ného ing. arch. R. Kubrickou (Perunská 56, Hodonín).
- Výsledky výběru dodavatele na akci „Bzenec – rekonstrukce MK 

ul. Kollárova“ a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy na-
bídku DAC Těmice s. r. o. (Těmice 241) ve výši 830.915,- Kč vč. DPH. 
S touto firmou bude uzavřena smlouva o dílo.

- Vypracování projektové dokumentace u spol. J2L CONSULT s. r. o. 
(Brandlova 2536/36, Hodonín) ke stavbě „Obnova kaple sv. Floriá-
na a sv. Šebestiána Bzenec“, a to ve výši 24.200,- vč. DPH.

- Výpůjčku 3 párů bzeneckých krojů a současně pořízení krojů ze 
Slovenska a Kopanic za cenu 53.700,- Kč pro SLPT Bzenčan (Na 
Vyhlídce 1239, Bzenec) za účelem reprezentace města Bzenec.                                                                                                         

- Instalaci klimatizace do nahrávacího studia v DK Bzenec s tím, že 
jednotka bude umístěna na střeše a návrh bude předem konzul-
tován s městem Bzenec. Investorem akce bude  Pavel Hlavica.                                                     

• Souhlasí:
- Se zakoupením univerzálního komunálního stroje Belos TransPro 

pro SMB dle předložené cenové nabídky spol. Daniš DavazTech-
nik s r. o. (Přerov). Realizace pořízení bude řešena v průběhu roku 
2016 z fondu reprodukce majetku SMB, p. o.

- S výpovědí nájemní smlouvy se Státním pozemkovým úřadem (T. 
G. M. 2957/9a, Břeclav) na pozemky KN parc. č. 3360/1, 3360/3 a 
3360/5 v k. ú. Bzenec, které má město Bzenec v užívání. Nájem 
bude ukončen ke dni 01.10.2015.

- S umístěním nového sloupu nadzemního vedení NN na pozemku 
parc. č. 250 v k. ú. Bzenec před demolicí RD č. p. 193 v ul. Olšovská, 
Bzenec.

• Bere na vědomí:
Mgr. Jiří Adamec:
- předložil program partnerského setkání s  partnerskými městy 

(Murs-Erigné, Egeln, Cornu) ve Bzenci ve dnech 17.-20.9.2015 

Z usnesení z 21. schůze Rady města Bzence  
konané dne 14. 09. 2015
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- vydání sportovního informátoru Kometa noviny a poděkování za 

dosavadní spolupráci

Informace místostarosty o:   
- návrzích výstavby sportovní haly ve Bzenci - ve více variantách
- dotacích MŠMT (mizivá šance)
- o blížícím se ukončení zkušebního provozu výrobny suchých mal-

tových směsí spol. KM Beta ve Bzenci-Přívoze ke dni 15.10.2015

Informace tajemníka o:
- návrhu venkovní mapy Bzenec, zaslané ke korektuře – doplnění o 

vyznačení místa Infocentra Bzenec.
- Zprávu správy majetku města Bzenec o stavu majetku a návrzích 

oprav.

• Schvaluje:       
- Návrh 8. rozpočtového opatření 2015 a postupuje je do zastupi-

telstva. 
- Výpůjčku veřejného prostranství – části náměstí Svobody pro 

SŠ gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec dne 26.11.2015 
v době od 07:00 – 12:00 hodin za účelem prezentace žáků oboru 
lesní mechanizátor a rybář. Po skončení prezentace bude ze stra-
ny pořádajících proveden úklid.  

Z usnesení z 20. schůze Rady města Bzence  
konané dne 31. 08. 2015
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- průběhu bzenecké pouti s oslavami 1000 let města Bzenec – vše 

proběhlo ke spokojenosti návštěvníků
- poděkování biskupa A. Imricha (sloužící na mši při bzenecké pou-

ti) za hostování v místní farnosti
- sdělení KÚ JMK – odb. kontrolního a právního o posouzení podá-

ní ve věci předložení stížnosti na postup při vyřizování žádosti o 
informace (spolek Bzenecký zámek)

- usnesení ÚOHS ve věci veřejné zakázky na pořízení cisternové au-
tomobilové stříkačky, kdy navrhovatelem byla spol. WISS CZECH 
s.   r. o. Halenkovice – zastavení řízení o přezkumu výběrového  
řízení

Informace místostarosty o: 
- seznamu budov v centru města pro možnou realizaci jejich za-

teplení – možnost dotací

Informace tajemníka o:
- stanovisku ředitelky KÚ JMK Brno ve věci úhrady nákladů vznik-

lých městu v souvislosti s přeneseným výkonem státní správy na 
úseku činnosti stavebního úřadu (podnět s obcí Moravský Písek)

- Výsledek hospodaření p. o. SMB za I. pololetí r. 2015.

- Cenové nabídky na akci „Bzenec – rekonstrukce MK ul. Kollárova“:
 EUROVIA CS,a.s.,odšt. závod oblast Morava (Vídeňská 104, Brno) – 

ve výši 1 059.809,- Kč vč. DPH                                                                       
 STRABAG a.s. (Na Bělidle 198/2, Praha 5) - ve výši 1 043.317,- Kč vč. 

DPH
 Inženýrské stavby Hodonín s.r.o. (M. Benky 12, Hodonín) – ve výši 

831.754,- Kč vč. DPH
 DAC Těmice s. r. o. (Těmice 241) – ve výši 830.915,- Kč vč. DPH
 SWIETELSKI stavební s.r.o. (Jahodová 60, Brno) - ve výši 951.060,- 

Kč vč. DPH.
- Cenovou nabídku Silnice Bohemia na opravu místní komunikace 

na ul. Klostermanna ve výši 186.198,- Kč bez DPH.
- Cenovou nabídku spol. DAC Těmice s. r. o. na opravu místní ko-

munikace na ul. Klostermanna ve výši 87.127,- Kč vč. DPH.

• Schvaluje:     
- Rozhodnutí Min. práce a sociálních věcí ČR o poskytnutí dotace 

ze SR na rok 2015 na výkon sociální práce (pomoc v hmotné nou-
zi) v celkové výši 129.000,- Kč.

- Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje o 
poskytnutí finanční podpory z rozpočtových prostředků kraje na 
hospodaření v lesích ve výši 326.150,- Kč.

- Uzavření Dohody mezi městem Bzenec a Ministerstvem obrany 
ČR (Štefánikova 53a, Brno) o vystoupení VUS Ondráš na akci Bze-
necké krojované vinobraní 2015 dne 19.09.2015 v 16.00 hodin, a 
to bezplatně. Pořadatel uhradí náklady za dopravu účinkujících 
členů souboru. 

- Uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
mezi městem Bzenec a firmou E.ON Distribuce, a. s. (F.A.Gerstnera 
2151/6, České Budějovice). Jedná se o „přípojkovou skříň – pilíř, 
kabelové vedení NN, uzemnění“ na pozemku parc. č. 4413/6 v k. 
ú. Bzenec, a to za jednorázovou úplatu v celkové výši 4.000,-Kč 
bez DPH.

- Architektonický návrh na opravu dvora MěÚ Bzenec vypracova-
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- Smlouvu o výpůjčce nebytových prostor – kanceláře v budově č. 
p. 73 na náměstí Svobody, Bzenec pro Charitu Kyjov (Palackého 
194, Kyjov) s platností od 01.01.2016.

- Výměnu plastových oken v II. patře domu č. p. 85 v ul. B. Němcové 
(prádelna a komory) za cenu 53.845,- Kč vč. DPH. Dodavatelem 
včetně montáží bude spol. DECRO s. r. o. (náměstí Svobody 324, 
Bzenec).

- Vypracování projektové dokumentace na akci „ 2 parkovací plo-
chy u MŠ I. v Bzenci“ p. ing. Peterem Štefančíkem (Hodonín) za 
cenu 13.500,- Kč.

- Výpověď z  nájmu zemědělských pozemků společnostem VSV 
Vracov a Svornost Těmice. Bude vypsáno nové nabídkové řízení 
na pronájem těchto pozemků. 

Z usnesení z 22. schůze Rady města Bzence  
konané dne 05. 10. 2015
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- poděkování za pomoc, podporu a lidskost při akci Na kole dětem, 

která se konala letos na jaře
- časté poruchovosti a stavu transportního vozidla VW - rada ná-

sledně projednala možnost nákupu nového vozidla a navrhuje 
zahrnout tento výdaj do rozpočtu 2016

Informace místostarosty Ing. Ivana Černého o:
- jednání s p. Karlem Formanem ve věci autobusové zastávky u My-

slivny
- dopise náčelníka Generálního štábu Armády ČR o souhlasu 

s ukázkou vojenské techniky při Dni dětí v r. 2016 (vozidlo Pandur 
a Iveco)

- jednání s Lesy ČR, správa toků, ve věci Mokřad pod Olšovcem
- jednání s orgánem ochrany přírody ve věci cyklostezky ze Bzence 

do Bzence-Přívozu

Informace tajemníka o:
- záznamu o provedené kontrole – OSA (Čs. armády 20, Praha 6). 

Předmětem kontroly byl průvod konaný v rámci Bzenecké pouti 
2015

- První návrh investic města Bzenec na rok 2016, který předložil 
Ing. Marek Novoměstský.

- Výsledky znaleckého posudku, který byl zpracován za účelem 
zhodnocení dvou nakloněných stromů rostoucích u Stezky zdraví 
v lesoparku za budovou Penny marketu.

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č. 9/2015.
- Uzavření Smlouvy o výpůjčce mezi městem Bzenec a Souborem 

písní a tanců Bzenčan, z. s. (Na vyhlídce 1239, Bzenec) na zapůjče-
ní 3 párů dámských a pánských krojů, a to na dobu určitou 5 let  s 
následnou opcí na prodloužení smlouvy na dalších 5 let.                       

- Směrnici města Bzence č. 3/2015 o poskytování informací podle 
zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve 
znění pozdějších předpisů (včetně jejích příloh č.1 – 5).

- Zpracování dotační analýzy na projekty a záměry města Bzenec 
(možnosti čerpání dotací) firmou DEA energetická agentura, s. r. 
o. (Benešova 425, Modřice) v ceně do 40 tis. Kč včetně DPH.

- Uspořádání výstavy vláčků v prostorách DK Bzenec, která se bude 
konat v rámci Bzenecké pouti 2016 – organizátorem bude p. Ha-
nuš Luňák (Moravský Písek). Další podrobnosti budou dohodnuty 

před pořádáním výstavy.
- Pronájem nebytových prostor v  areálu zámku – skladu (malé 

linky) pro firmu Bzenecké rodinné vinařství s. r. o. (Masarykovo 
nábřeží 247/14, Praha 1). Nájem na dobu neurčitou s výpovědní 
lhůtou 3 měsíců bez udání důvodu. Nájem 542,-Kč/m²/rok s mož-
ností valorizace. Nájem prostor s účinností od 05.10.2015.

- Ukončení nájemní smlouvy na pronájem prodejního novinového 
stánku na náměstí Svobody, Bzenec s pí. Hanou Ženatovou (Bze-
nec), a to dohodou ke dni 31. 12.2015. 

• Souhlasí za podmínek:
- S navrženou studií parkoviště a autobusové zastávky v prostoru 

před restaurací Myslivna na ul. J. Wolkra ve Bzenci. Studii předlo-
žil p. Karel Forman (Bzenec).

• Ukládá:
Starostovi:
- Dohodnout s  Policií ČR dozor průvodu vojáků při přemísťování 

průvodu na silnici I/54 v rámci akce Svatomartinské slavnosti na 
den 14.11.2015 v čase od 14.00 hodin.

- Zjistit u firmy SÚS JMK možnost osazení dopravních zrcadel za 
účelem zajištění bezpečnosti na ul. Nový svět (Belantova zatáčka). 

Z usnesení z 23. schůze Rady města Bzence  
konané dne 26. 10. 2015
Rada města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- návrhu firmy KABELOVÁ TELEVIZE CZ s. r. o. (Ruská 8, Praha 10) 

na zvýšení rozsahu a kvality služeb elektronických komunikací po 
naší kabelové síti

- jednání s p. Flajzarem o umístění Lesní školky pro děti na katastru 
Bzence

- akci barmských ochutnávek, kterou uspořádalo Barmské cent-
rum Praha, město Bzenec a Barmánci žijící ve Bzenci. Jednalo se 
o ochutnávku typických etnických pokrmů a informacích o jejich 
životě, kultuře a zvycích

- návštěvě pí. Rákošové, která se pod záštitou DDM Veselí n/M a ve 
spolupráci ze ZŠ a MŠ Bzenec a Sokol Bzenec angažuje do otevře-
ní zájmových kroužků pro děti ve Bzenci

Informace místostarosty Ing. Marka Novoměstského o: 
- stavu výstavby inženýrských sítí pro rodinné domy v lokalitě Súd-

niska (firma MAX-JEAN s. r. o., Moravský Písek 194)
- Cenové nabídky na výběr dodavatele akce „Bzenec, Oprava MK ul. 

Úzká“: 
- STRABAG a. s. (odštěpný závod Brno) – za cenu 118 067,- Kč  

vč. DPH
- COLAS CZ, a. s. (Pančava 492, Zlín) – za cenu 122 500,- Kč vč. DPH
- Porr a. s. (Dubečská 3238/36, Praha 10) - za cenu 127 239,- Kč  

vč. DPH
- Zprávu o hospodaření p. o. Služby města Bzence za období  

I. – IX. / 2015. 
- Informaci Zdravotnické záchranné služby Jihomoravského kraje, 

p.o. o povinnosti zabezpečit dostatečné zdravotnické zabezpeče-
ní při sportovních i jiných společenských akcích za účasti většího 
počtu návštěvníků. 

- Výroční zprávu ZŠ a MŠ Bzenec za školní rok 2014-2015.  

5
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• Schvaluje:
- Uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí dotace z rozpoč-

tu JMK č. 028865/15/OSV mezi městem Bzenec a Jihomoravským 
krajem – zvýšení dotace pro Pečovatelskou službu Bzenec o 
69.500,- Kč. 

- Uzavření dodatku č. 1 k závazným obchodním podmínkám kupní 
smlouvy uzavřeným dne 21.7.2015 mezi městem Bzenec a PRVNÍ 
CHRÁNĚNOU DÍLNOU s. r. o. (Raisova 769(/9, Ústí nad Labem) ve 
věci zakoupení hasičského vozidla. Dodatek řeší rozložení plateb 
za automobil.

- Uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti mezi 
městem Bzenec a Českou telekomunikační infrastrukturou a. s. 
(Olšanská 6, Praha 3). Jedná se o zřízení, provozování, údržbu a 
opravy podzemního komunikačního vedení na pozemku parc.č. 
993/1 v k.ú. Bzenec, a to za jednorázovou úhradu ve výši 2 000,-
Kč. 

- Vnitřní směrnici města Bzence č. 4/2015 - metodiku sestavování 
rozpočtu a jeho čerpání, která nahrazuje část E vnitřní směrnice č. 
1/2011 ze dne 12.9.2011.

- Přílohu č. 3 ke Směrnici města Bzence č. 3/2015 – sazebník úhrad 
za poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb., o svo-
bodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů

- Podmínky pachtu zemědělské půdy – záměr rady propachtovat 
pozemky města (ornou půdu apod.) za stanovených podmínek. 

- Výsledky výběru dodavatele na akci „Bzenec, Oprava MK ul. Úzká“ 
a rozhodla o přijetí nejvhodnější nabídky, tedy nabídky STRABAG 
a. s. (odštěpný závod Brno) – ve výši 118 067,-Kč vč. DPH. S touto 
firmou bude uzavřena smlouva o dílo. 

- Výměnu vodovodní instalace - rozvodu potrubí tenisových kur-
tů v zámeckém parku, které provede firma PS-INSTALATER, s. r. o. 
(Žeravice 354) v celkové ceně 46 544,-Kč včetně DPH. Zemní prá-
ce a předláždění provede na vlastní náklady firma Stavby Juras s. 
r. o. (Na Mýtě 549, Bzenec). 

- Účast v prestižním cestovatelském magazínu o Moravě – MORA-
VIA Magazín. Jedná se o plošnou inzerci za cenu 15 000,-Kč/rok 
bez DPH. 

- Zakoupení mixážního pultu pro účely kulturních akcí pořádaných 
ěstem Bzenec, cena cca 17 000,-Kč. 

- Výpůjčku veřejného prostranství náměstí Svobody pro SRPŠ při 
ZŠ a MŠ Bzenec na akci pro děti „Světluškový rej“ dne 6.11.2015 
od 17 hodin. Současně bude zabezpečeno postavení prodejního 
stánku a přípojka elektro. 

- Výpůjčku nebytových prostor DK Bzenec pro SRPŠ při ZŠ a MŠ 
Bzenec za účelem pořádání Vánoční výstavy ručních prací a ře-
mesel dne 22.11.2015 od 12 - 18 hodin. Současně bude zabez-
pečeno postavení prodejního stánku před DK a zapůjčeny stoly a 
lavice pro vystavovatele. 

- Pronájem Kulturního domu ve Bzenci pro firmu RI OKNA a. s. (Bze-
nec 1055), a to za účelem uspořádání „vánočního večírku“, která 
bude 04.12.2015, nájemné dle směrnice. Podmínkou je složení 
kauce 10 000,-Kč na úklid po akci. 

- Pronájem nebytových prostor – místnosti č. 18 na DK Bzenec za 
účelem zřízení učebny pro výuku žáků pro ZUŠ Lubomíra Ligase, 
s. r. o. (Bzenec 393) od 01.11.2015, cena 820,-Kč/m²/rok. 

• Postupuje do zastupitelstva:
- Návrh Obecně závazné vyhlášky města Bzence č. 2/2015, kterou 

se stanoví systém shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využí-
vání a odstraňování komunálního odpadu a nakládání se staveb-
ním odpadem. 

- Pravidla pro udělování čestného občanství města Bzence, ceny 
města Bzence, ceny starosty města Bzence a záštity starosty měs-
ta Bzence. 

• Ukládá:
Správě majetku:
- Zabezpečit provedení nátěru vrat do nádvoří bývalého OPP. 
- Zveřejnit podmínky pronájmu novinového stánku ve směru na 

Veselí n/M (po pí. Ženatové) – nájem bude 600,-Kč/měsíc + ener-
gie, zachování sortimentu zboží. 

- Vyvěsit a rozeslat schválené podmínky pachtu půdy. 

Z usnesení ze 6. zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konané dne 21. 09. 2015
Zastupitelstvo města:

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- o hospodaření města za první polovinu letošního roku
třech zápisech se schůzí Finančního výboru

Informace místostarosty Ing. M. Novoměstského:
- Stav investic a oprav majetku města
- Komentář k žádosti o fin. příspěvek TJ Slovan Bzenec – dofinanco-

vání projektu „Regenerace travnatých fotbalových hřišť ve Bzen-
ci“

- Informace Mgr. Bc. J. Adamce o družebních setkáních: v Rumun-
ském Cornu, o prázdninovém setkání mládeže ve Bzenci a návště-
vě delegací družebních měst (Murs-Erigné, Egeln, Cornu) v rámci 
akce Bzenecké krojované vinobraní. 

- Předloženou a prezentovanou vizualizaci prostoru před Mysliv-
nou u I/54 navrhovatelem p. Formanem. Ten nabídl, že projekt 
zrealizuje za podmínky, že mu budou převedeny dotčené obecní 
pozemky.

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření č. 6/2015, č. 7/2015 a č. 8/2015.
- Pravidla pro poskytování individuálních dotací z rozpočtu města 

Bzence. (Pravidla budou účinná od 01.01.2016).  
- Dofinancování projektu „Regenerace travnatých fotbalových 

hřišť ve Bzenci“. (Celková cena akce 223 467,-Kč z toho dotace z 
JMK 146 728,- Kč (65%) – rozdíl k dofinancování 76 739,- Kč. (Fi-
nance budou poskytnuty TJ Slovan Bzenec – nositeli projektu,  
a to prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy číslo: 39S/2015).

- Uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi TJ Slovan Bzenec a městem 
Bzenec na poskytnutí částky 76.739,-Kč (účelová dotace na dofi-
nancování regenerace travnatých fotbalových hřišť.

- Odkoupení pozemků parc. č. 4302/17, 4408/13, 4409/4, 4410/10 
a 4411/2 v k. ú. Bzenec celkem cca 1385 m² v lokalitě Cukmantl za 
cenu 20,- Kč/m² + úhradu nákladů s převodem spojených.

- Odkoupení pozemků parc. č. 488/41 v k. ú. Bzenec cca 749 m² v 
lokalitě Sudniska za cenu 20,-Kč/m² + úhradu nákladů s  převo-
dem spojených. 

- Odkoupení pozemků parc. č. 3963 (1350 m²), 3964/4 (542 m²) a 
4067/54 (154 m²) vše v k. ú. Bzenec v lokalitě Krefty za cenu 20,-
Kč/m² + úhradu nákladů s převodem spojených.

pokračování na straně 7
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Bezpečnost silničního provozu
přednáška Policie ČR

Dne 23.10.2015 proběhla v  naší základní škole pro žáky prvního  
a třetího ročníku přednáška týkající se bezpečnosti silničního pro-
vozu. Přednášejícím byl nprap. Petr Zámečník, tiskový mluvčí Po-
licie ČR Hodonín. V průběhu hodinové přednášky si žáci prověřili 
své znalosti, zopakovali si pravidla při přecházení silnice, povin-
nosti chodce i cyklisty. Během přednášky měli možnost aktivně 
se zapojit do diskuze, popřípadě pokládat dotazy. Přednášejícímu 
dokázali, že se v  pravidlech silničního provozu orientují, a proto 
mohou být jeho účastníky, aniž by sebe nebo ostatní jakýmkoliv 
způsobem ohrozili. 

Mgr. Klára Těthalová

Víte, co je to KYBERŠIKANA?
Podle průzkumu pouhých 39 procent dětí zná tento pojem a ví,  
o co se jedná.
Kyberšikana je nezákonná - stejně jako šikana klasická. Má více 
druhů, ale mezi nejčastější patří „bombardování“ hanlivými SMS 
zprávami nebo e-maily, veřejné urážení a zesměšňování prostřed-
nictvím webů, blogů, YouTube, Facebooku a dalších. Tento druh 
šikany se zpravidla týká mladistvých a adolescentů, ale není to 
podmínkou.
Loni se s touto problematikou seznamovali žáci na druhém stupni 
naší základní školy, letos se s tímto tématem seznámili i žáci pátých 
ročníků.
Přednášku vedla prap. Bc. Martina Janíková z Obvodního oddělení 
Policie ČR Strážnice.
Děti se zaujetím poslouchaly a zapojovaly se do diskuse. Nejvíce je 
asi překvapilo, že na Facebook se mohou přihlásit až od 13 let, což 
většinou nevěděly. Nejvášnivější debata se rozpoutala, když jim 
prap. Janíková uvedla konkrétní případy kyberšikany, které neměly 
vždy dobrý konec.
Přednáška všechny velmi zaujala a snad přispěla k tomu, aby děti 
na naší škole byly dobře a hlavně včas o takových problémech in-
formovány. 

Mgr. Ivana Kunická

• Ukládá:
Radě:
- Do prosincového zasedání zastupitelstva předložit návrh směrnice města pro udělování: čestného občanství, pamětních listin, 

ceny města, ceny starosty, záštity města, děkovného dopisu,..
- Informovat místní organizace a spolky o schválených pravidlech pro poskytování dotací z rozpočtu města Bzence. Pravidla  

i s přílohami zveřejnit na stránkách města, aby byly dostupné pro žadatele o dotaci.
- Pracovní skupině ve složení: za město Ing. I. Černý a p. J. Brhel – za předkladatele studie prostoru před Myslivnou p. Formana 

a p. Jurčeka, aby projednali podmínky realizace studie a předložili návrh smlouvy, která by popisovala celou záležitost. Termín 
– do následujícího jednání zastupitelstva.

pokračování ze strany 6
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V  letošním roce zahájila školní družina dlouhodobý projekt s ná-
zvem Poznáváme Česko. 
V úvodní části jsme si při společné prezentaci ukázali, kde Česko 
leží, jeho hranice a rozdělení. Prohlédli jsme si vlajku, prezident-
skou standartu i ostatní státní symboly. Také jsme se seznámili 
s  historií. Začali jsme památnou horou Říp a pověstí o praotci 
Čechovi a zakončili současným prezidentem. Velice nás zajíma-

Ve dnech 2. a 4. listopadu se pro žáky 8. a 9. ročníku uskutečnil na 
Základní škole ve Bzenci workshop na téma Vím proč jím?/ Vím 
proč jím! 
Workshop vedla nutriční terapeutka Ing. T. Bočková z centra Ana-
bell z Brna. (www.anabell.cz)

Ing. Bočková objasnila žákům čtyři poruchy příjmu potravy: 
mentální anorexii, mentální bulimii, záchvatovité přejídání  
a ortorexii. 
Seznámila je s riziky těchto onemocnění, s jejich projevy, varovný-
mi signály, ale také s důsledky, pokud se tyto choroby včas neřeší. 
Součástí bylo i povídání na téma úspěšný člověk, test sebeúcty  
a několik doprovodných videí.
Cílem    této akce bylo upozornit žáky na klíčovou oblast identity  
a sebepřijetí, na možná nebezpečí diet a seznámit je s možnostmi, 
kam se mohou obrátit o pomoc v případě   vzniku možných pro-
blémů.

Mgr. J. Syrová

POZNÁVÁME ČESKO ly dnešní i staré bankovky. Nezapomněli jsme ani na český jazyk. 
Hádali jsme, co znamenají na Slovácku dříve užívaná slova jako je 
žufánek, půtec aj.
Na závěr prezentace jsme si zazpívali státní hymnu.
V rámci odpoledních činností jsme vyhlásili soutěž o nejlepší návrh 
na družinovou bankovku.
Při vycházce jsme si nasbírali listy lípy srdčité, které jsme vylisovali 
a pokusili se vyrobit náš národní strom.

Mgr. Ludmila Sotolářová, ved. ŠD

Vím proč jím?/ Vím proč jím!
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Ve středu 18. listopadu 2015 proběhly v  bzenecké základní ško-
le další dva pořady z cyklu Listování. Jde o divadelní představení 
s knížkou v ruce, kdy herci poutavou formou seznamují posluchače 
se zajímavými knihami. 
Pro mladší děti tentokrát herci vybrali text spisovatelky Ivy Pro-
cházkové Eliáš a babička z vajíčka. Je to příběh o šestiletém chlap-
ci, který má hodně zaneprázdněné rodiče a naopak nemá žádnou 
babičku ani dědečka, i když od kamarádů ví, že s prarodiči se dá 
užít spousta legrace. A tak tráví celé dny doma sám a je mu smutno. 
Když už si začíná zoufat, stane se něco podivného. Při hledání zaku-
táleného míče najde Eliáš v parku zvláštní, žluté vajíčko. Vezme je 
domů a čeká, že se z něho vylíhne ptáče. Ale místo ptáčka se z va-
jíčka vyklube malinká babička s křídly. Je nešikovná, nemá o ničem 
ponětí a Eliáš ji musí všechno učit: chodit, mluvit, číst a nakonec  
i létat. Malá legrační babička dá Eliášovi to, co tolik potřeboval – 
vřelý vztah někoho blízkého, a dokonce v závěru knihy přiměje Eli-
ášovy zaneprázdněné rodiče, aby si na něj našli víc času…

Starším žákům představili herci knihu Aleny Ježkové Dračí polév-
ka. Hlavním hrdinou je chlapec Long, který má dva životy. Zatímco 
doma mluví vietnamsky a jí hůlkami, ve škole mluví česky, jí příbo-
rem a jmenuje se Láďa. Bydlí s mámou a dědou na pražském síd-
lišti. Neviditelným členem domácnosti je mistr Kung, dávný čínský 
filozof. Tátu Long zná jen z Dračí legendy, kterou mu máma odma-
lička vypráví. Chod rodiny je určen každodenními rituály, na jejichž 
pečlivé dodržování dohlíží děda. V  den Longových dvanáctých 
narozenin se ale strhne smršť událostí. Z  Hanoje přijede Cizinec, 

Listování potřetí
který o sobě tvrdí, že je Langův táta. Věci se zapletou a Long uteče 
z domova. Zbývá spousta otázek. Pomůže Langovi jeho ukrajinská 
kamarádka Světlana? Změní se něco, když se z černých vlasů sta-
nou žluté? Je děda podvodník? A jak se vaří Dračí polévka…?

Obě knihy představil dětem zakladatel projektu Listování herec Lu-
káš Hejlík se svojí kolegyní Petrou Bučkovou. Děti se dobře bavily  
a věřím, že i toto je jedna z cest, jak v nich probudit zájem o kvalitní 
četbu a hezké knížky. 

PhDr. Ilona Tranžíková
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Pobyt dětí základní školy ve Slovinsku 
aneb vzpomínka na léto

Světluškový rej

V červnu 2015 děti z bzenecké základní školy strávily příjemný po-
byt ve Slovinsku. Organizačně tuto akci zaštítilo SRPŠ při základní 
škole. V průběhu týdne účastníci pobytu poznávali klidné přímoř-
ské městečko Izola, v němž bydleli, ale také podnikali různé výlety. 
Plavili se pirátskou lodí po moři, navštívili historické město Piran, 
zábavu i s troškou adrenalinu zažili v moderním městě Portorož – 
vyřádili se na skákacím hradě postaveném na vodě, v největším slo-
vinském přístavu Koper pak obdivovali obrovské nákladní lodě… 
Každý večer se těšili na velké sportoviště, kde mohli cvičit aerobik, 
hrát plážový volejbal nebo si zazpívat u kytary. Pokud zrovna ne-
přálo počasí, děti zůstávaly na hotelových pokojích, kde hrály hry, 
či využily možnost koupání v krytém bazénu se slanou vodou.

Dne 6. listopadu 2015 uspořádalo SRPŠ při ZŠ ve Bzenci oblíbený 
Světluškový rej. Účastníci se sešli při setmění na náměstí a spo-
lečně s rozsvícenými lampiony obešli za zvuku veselých písniček  
z rozhlasu náměstí přilehlými ulicemi. Po návratu je čekala oh-
ňová show skupiny Umbra, které letos přálo počasí a opravdu 
bylo na co se dívat! Ohňáci svým vystoupením inspirovali děti, 
které s  upravenými lampiony cestou domů zkoušely některé 
z  jejich triků. Pro všechny bylo připravené pestré občerstvení  
– od škvarků až po na místě vyráběné palačinky s  domácími 
marmeládami a teplé nápoje, které příjemně zahřály…  

Těšíme se s Vámi na shledanou na dalších akcích našeho sdru-
žení!

Za výbor SRPŠ při ZŠ ve Bzenci
Mgr. A. Korvasová

Díky příspěvku SRPŠ měly děti po celou dobu pobytu zajištěný pit-
ný režim, balíčky na cestu na výlety i sladké odměny.
Došlo i na oslavu narozenin – Valentýnka Koukalová a Lucinka 
Kostihová zažily báječnou oslavu, na jejíž výborné atmosféře se 
podíleli manželé Rákošovi  s kytarou a písničkami.
Moc se těšíme, že se do hotelového komplexu s výbornou kuchy-
ní a nádherným výhledem na moře budeme moci příští rok zase 
podívat.

Lesya Profotová
Další fotografie na:
http://lesya.rajce.idnes.cz/Slovinsko_2015_ZS_Bzenec/
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V neděli 22. listopadu 2015 proběhla na Kulturním domě ve Bzenci 
již tradiční předvánoční výstava rukodělných výrobků a řemesel, 
kterou zorganizovaly členky SRPŠ při Základní škole ve Bzenci. Za-
plněny byly oba sály kulturního domu včetně vestibulu. Vystavují-
cí, kterých byl letos rekordní počet (rovných padesát) předváděli, 
jak své výrobky tvoří; v patnácti dílničkách si mohly děti vyzkoušet 
výrobu různých dekorací, šperků, přáníček apod.  O kulturní vy-
stoupení se postaraly děti z mateřských škol, žáci základní umělec-
ké školy a dětský folklórní soubor Jařinka z Těmic. Pro návštěvníky 
bylo přichystáno občerstvení jak v  bufetu uvnitř, tak zabijačkové 
speciality ve stánku před kulturním domem.
Velkou pozornost návštěvníků vzbudila výstava vánočních betlé-
mů, kterých se sešlo celkem 41 a nutno říct, že jeden byl krásnější 
než druhý – ať už šlo o betlémy z  kukuřičného šustí, háčkované, 
vyřezávané ze dřeva, papírové, keramické…Osobně mne nejvíce 
zaujal ten čerstvě upečený – z perníku – jehož autorkou je paní uči-
telka Zdeňka Daněčková.
Generálními sponzory byli manželé Lukeštíkovi a paní Božena Po-
pelková, kteří věnovali krásné perníky či medové řezy… Velké po-
děkování patří všem členům a členkám SRPŠ, kteří letošní výstavu 
dlouho dopředu připravovali a kteří se podíleli na jejím zdárném 
průběhu. Velmi si jejich práce vážíme, neboť veškeré akce dělají ve 
svém volném čase, s  obrovským nasazením a samozřejmě zcela 
nezištně. Do nového roku jim přejeme hodně zdraví, spoustu skvě-
lých nápadů a  spoustu dalších vydařených akcí.

PhDr. I. Tranžíková

Vánoční výstava 2015
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Za pár dnů vstoupíme do roku 2016, roku plného očekávání, tra-
dičních i nových akcí, událostí… co jsme ale zvládli v tomto roce?
Alespoň ve zkratce zmíním tradiční akce, které jsou pro nás již sa-
mozřejmostí: Mikulášská obchůzka a navštívení našeho farního 
kostela svatým Mikulášem, Misijní jarmark, Štěpánská besídka, Vý-
stava Betlémů, Farní silvestr pro děti, křížové cesty, rozloučení se 
školním rokem.
I v  letošním roce jsme rádi v  době adventní připravili Misijní jar-
mark, jehož výtěžek poputoval na PMD (papežské misijní dílo). Děti 
ve spolču vyráběly různé drobnosti a dárky, mezi nimiž jsme mohli 
najít mýdla, svíčky, andělíčky, vánoční hvězdy z těstovin, dárkové 
tašky, přáníčka, jmenovky na dárky, výrobky z pedigu… na zahřátí 
nechyběl punč a čaj. 
Akce, na kterou vás chceme pozvat: Výstava Betlémů, která bude 
otevřena na 4. neděli adventní, tj. 20. prosince v prostorách farní 
třídy. Výstava bývá zpřístupněna vždy po mši svaté a potrvá až 
do 26. prosince. V  letošním roce se do této akce zapojili i farníci, 
kteří se nebáli tvoření a chtěli se zúčastnit soutěže „O nejkrásněj-
ší Betlém“. Výtvory farníků můžete zhlédnout na našich stránkách  
www.farnost-bzenec.cz. V neděli 29. prosince bude slavnostní vy-
hlášení vítězů a předání cen. 
A do jakých akcí či soutěží se naše společenství zapojilo? V  září 
jsme ve spolču kreslili „Obrázek pro neznámého kamaráda“. Tato 
akce proběhla pod záštitou Ekumenické rady církví v ČR spolu s NS 
MAS (Národní síť místních akčních skupin) a výsledky z dražby ob-
rázků jsme mohli zhlédnout v přímém přenosu na ČT 28. října ze 
slavnosti Modlitba za domov.
Další akcí, kterou jsme podpořili, byla výroba PF pro PMD. Děti vy-
mýšlely „péefka“ pro Papežské misijní dílo. Autoři pěti vybraných 
příspěvků obdrželi misijní ceny a jeden ze zaslaných návrhů byl 
použit jako PF 2016.
V adventní době jsme podpořili dětskou onkologii sbírkou nových 
hraček, her, pastelek, skicáků, pohádkových knih… jednalo se o 
akci „adventní sbírka pro dětskou onkologii a pro Honzíka“, která 
proběhla v místním kostele. Dárky byly zaslány na dětské hema-
tologicko-onkologické oddělení. Všem dárcům srdečné Pán Bůh 
zaplať!
A co z letošního roku nejvíce zaujalo naše děti? Tvoření triček, která 
svítí ve tmě. My jsme naštěstí ve tmě netápali. Náš tvůrčí rok byl 
prosvětlen mnoha kreativními schůzkami a akcemi. Děkujeme 
Bohu za tyto dary a vyprošujeme hojnost požehnání i na ten rok 
příští.

Za společenství
Katechetka Monika Marie Höhnová

KŘESŤANSKÉ SPOLEČENSTVÍ DĚTÍ A MLÁDEŽE
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Dne 22. listopadu tohoto roku bylo posvěceno druhé CD naší scho-
ly. Toto album obsahující 30 písní na dvou CD dostalo název Chval-
te služebníci.
 Práce na CD začala již s dokončením našeho prvního CD v roce 
2013. Na pomyslném stole totiž zůstalo mnoho písní, které rádi zpí-
váme. Zároveň se rodilo i několik zcela nových úprav. Proto hned  
s příchodem jara roku následujícího začal usilovný nácvik hudební 
i pěvecké sekce, jehož výsledkem bylo týdenní natáčení v bzenec-
kém studiu Shark. Vzniklo tak prvních 14 písní. O Vánocích roku 
2014 k nim přibyly čtyři vánoční písně a celé nahrávání bylo za-
končeno v srpnu letošního roku. Poslední hlášení z režie: „Dobrý, 
bereme“ zaznělo 21. srpna 2015. Světlo světa tak poznalo hudeb-
ní album, které zachycuje repertoár zpívaný Scholou v průběhu 
celého liturgického roku. Stojí tak zde vedle sebe adventní píseň 
Zpívej, brzy už příjde Pán, vánoční spirituály Z Betléma se ozývá a 
Bim, bam, a stará vánoční klasika v originální úpravě Adeste fideles 
a Vánoční noc (Chtíc aby spal). Dále postní Křížová cesta, veliko-
noční Hosana a Hosana zní. Zaznamenali jsme i skladby provázející 
Scholu od jejího vzniku jimiž jsou například Madona či Tobě patří 
chvála. Velkou radost mám z připojení tří hymen mezinárodních 
setkání křesťanské mládeže: Všichni jsme jedno tělo (Denver 1993), 
Manilské hymny (Manila 1995) a Emmanuell (Řím 2000). Pro nové 
CD vzniklo také několik nových úprav. Jako příklad může posloužit 
Judáš – sólo jako host nazpíval Petr Kopřiva, rocková píseň Halelu-
ja sláva, Chci oslavovat (úprava ovlivněná moravskou lidovou hud-
bou a klecmerem) a píseň, která dala CD název: Chvalte služebníci 
v (pro naši Scholu) netradičním aranžmá na pomezí hard rocku  
a white metalu.
 Rok 2015 nebyl jen ve znamení tvorby CD, ale zároveň citelným 

Chvalte služebníci – Schola Gaudete podruhé
posunem v muzikantské sekci. Naše řady opustil z pracovních dů-
vodů kytarysta Martin Trlida, ale již záhy jeho místo zaujal vynikající 
muzikant a tanečník Martin Barabáš. Na post druhé kytary přešla 
Barča Hrabčíková. Flétny doplnila jako host Marta Gráfová – uči-
telka všech našich flétnistek. Velkou hudební i tvůrčí pomocí je 
příchod houslisty Luboše Graffeho, který má za sebou několikaleté 
primování VUS Ondráš. Bolestným faktem však zůstává dočasný 
odchod několika skalních zpěvaček vynucený studijními a pracov-
ními povinostmi. Přesto však i nadále příležitostně vypomáhají při 
hudebních produkcích. Členská základna schól Gaudete a Gaude-
tíčko tak v tuto chvíli čítá více jak 40 členů .
 Dalším mezníkem v roce 2015 byl velký koncert uskutečněný  
v rámci oslav 1000 let od údajné první písemné zmínky města Bze-
nec a zároveň 70 let od konce druhé světové války, který se usku-
tečnil 8. 5. 2015 ve farním kostele ve Bzenci. K tomu přibylo ještě 26 
odzpívaných mší (Gaudete) a okolo 30 mší (Gaudetíčko).
 V závěru bych chtěl poděkovat všem, kteří se na vzniku CD  
a chodu schóly podíleli. Poděkování také patří především městům 
Bzenec a obcím Domanín a Těmice, Farnímu úřadu Bzenec a dal-
ším soukromým donátorům, kteří nechtěli být jmenovaní. Zároveň 
i Pavlovi a Petrovi ze studia Shark za rady a jejich nekonečnou tr-
pělivost.
 Všichni doufáme, že se vám naše nové CD bude líbit a třeba se  
v roce 2016 setkáme na některém z našich zpívání. Malá ochutnáv-
ka je k dispozici na youtube. A pokud rádi zpíváte nebo hrajete na 
nástroje, neváhejte a přidejte se k nám. Jak bylo uvedeno ve far-
ních listech: „Z natáčení ve studiu nemusíte mít obavy. To letošní 
bylo poslední.“ Poslední?
Aktuální informace naleznete: www.schola-gaudete.cz
Za scholu Gaudete a Gaudetíčko Jiří Höhn – sbormistr.
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Střední škola gastronomie, hotelnictví a lesnictví Bzenec, pří-
spěvková organizace se již za I. čtvrtletí školního roku 2015/2016 
může pochlubit pestrou škálou zajímavých akcí:

16. září 2015 zavítala v odpoledních hodinách do naší školy dele-
gace regionu Guangdong z Čínské lidové republiky. Představitele 
partnerského regionu Jihomoravského kraje ve Bzenci přivítali ře-
ditel školy Libor Marčík a zástupce ředitele Roman Cibulka.
     Delegace vedená zástupcem generálního ředitele odboru lid-
ských zdrojů a sociálního zabezpečení provincie panem Ge Gu-
oxingem se zajímala především o zkušenosti v odborném vzdě-
lávání žáků i dospělých osob v rámci rekvalifikace v lesnických 
disciplínách. Provincie Guangdong se nachází na jihovýchodě 
Čínské lidové republiky, s cca 100 miliony obyvatel je nejlidnatější 
čínskou provincií. 
Zástupci čínské delegace velmi pozitivně hodnotili ukázky práce 
žáků na hydraulické ruce, s vyvážecí soupravou i ukázky odvětvo-
vání a přesného řezu – zacházení s RMŘP.
     Na závěr návštěvy pan Ge Guoxing poděkoval za předvedený 
program a vyslovil přání do budoucna navázat spolupráci zalo-
ženou na odborném vzdělávání, výměně zkušeností, poznatků 
spojených s činností školských zařízení a společném organizování 
mezinárodní spolupráce i výměnných stáží.

21. září 2015 se žáci naší školy vypravili po stopách historie Evro-
py. Cesta vedla do Itálie, a to nejen do hlavního města Říma, které 
spojuje antiku se současností, ale také do Benátek a Florencie, měs-
ta renesance a humanismu. Samozřejmostí byla návštěva Vatikánu, 
nejmenšího státu světa, ale s největším uměleckým bohatstvím.
    Žáci si tedy prohlédli řadu známých italských památek např. Mi-
chelangelovu sochu Davida, Dóžecí palác, chrám svatého Marka, 
Koloseum, Forum Romanum, ale dostali prostor také na nákupy a 
ochutnávku typických italských jídel, několik odvážlivců vklouzlo 
i do plavek, ale nakonec je odradilo poměrně rozbouřené moře.

15. října 2015 připravila naše škola slavnostní večeři pro preziden-
ta České republiky při příležitosti jeho návštěvy jižní Moravy a Zlín-
ského kraje. Slavnostní večeře se konala v malebném moravském 
prostředí na srubu Malovaný.

18. - 24. října 2015 absolvovalo 60 žáků týdenní studijní pobyt 
ve Velké Británii hrazený z Operačního programu Vzdělávání pro 
konkurenceschopnost z fondů Evropské unie. Kromě výuky pod 
vedením rodilých mluvčích v komunitním centru Clockhouse Co-
mmunity na břehu Temže, navštívili naši žáci řadu významných 
londýnských památek jako Westminster Abbey, Houses of Parla-
ment, Big Ben, Trafalgar Square, Buckingham Palace, Piccadilly Cir-
cus, Tower Bridge, Globe Theatre, London Eye, muzeum voskových 
figurin Madame Tussauds, observatoř Greenwich s nultým poled-
níkem apod.

ŠKOLA V AKCI



23. října 2015 se na naší škole uskutečnil výukový projekt, zaměře-
ný na podzimní svátky v anglicky mluvících zemích. Projekt byl ve-
den metodou CLIL, což je moderní výuková metoda, která žákům 
umožňuje nově nabyté jazykové dovednosti okamžitě prakticky 
využívat a současně zvyšuje dobu vystavení žáků cizímu jazyku.  
Zde došlo k vzájemnému prolnutí angličtiny s předměty odborný-
mi, ale i zeměpisem cestovního ruchu či dějepisem.

28. října 2015 vstoupili vybraní žáci společně s  pedagogickým 
doprovodem do prostor Pražského hradu, škola byla požádána o 
spolupráci při zajištění další významné akce pořádané preziden-
tem republiky. Po slavnostním ceremoniálu udílení státních vyzna-
menání ve Vladislavském sále večer pokračoval v ostatních sálech 
Pražského hradu a naše škola dostala za úkol kompletní zajištění 
Španělského sálu společně s týmem z Top Hotelu Praha. Po přícho-
du prezidenta byla zahájena slavnostní recepce, kde se podávaly 
výrobky teplé a studené kuchyně, ryby, zákusky a další sladkosti. 
Součástí večera byla prezentace vín a výrobků označených kvalitou 
KLASA. Žáci měli možnost vidět při práci známého kuchaře pana 
Jaroslava Sapíka. Pro naši školu to byla již čtvrtá významná akce 
spolupráce s prezidentskou kanceláří, na které naši žáci předvedli 
své dovednosti.

26. listopadu 2015 proběhl v  prostorách hotelu Junior jubilejní 
XX.GASTRODEN, který je ukázkou mistrovství našich žáků, mistrů 
a učitelů. Návštěvníci obdivovali vystavované speciality moderní 
gastronomie i cukrářské výrobky každoročně oceňované v prestiž-
ních cukrářských soutěžích. Zájemcům o studium i široké veřejnos-
ti byly prezentovány všechny obory nabízené školou.
Z uvedených aktivit je zcela zřejmé, že škola pořádá, nabízí, organi-
zuje paletu rozmanitých akcí, vyvíjí se, stále hledá nové možnosti, 
kontakty a formy spolupráce.

Více informací o škole najdete na webových stránkách školy
www.sosbzenec.cz

Žáci druhých ročníků si v projektu osvojili znalosti o Halloweenu, 
o Remembrance Day (Den příměří), Bonfire Night či o největším 
americkém svátku Thanksgiving Day (Díkuvzdání).
Projekt byl obohacen i o praktickou část: přehlídku kostýmů, vykra-
jování dýní, hru „bobbing for apples“- lov jablek. Studenti se na zá-
věr pochlubili vlastnoručně připravenými dýňovými specialitami.

15
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Pro letošní sezónu 2015 máme čtyři kvalifikované trenéry a 66 dětí, 
ze kterých se nám podařilo po velmi dlouhé době postavit tři druž-
stva do soutěže pořádané Českým tenisovým svazem – Baby tenis, 
Mladší žáci, Starší žáci.

Mladší žáci 
– mají v tabulce Tenisový klub TSRM, TC Austerlitz, TK Fatra Napaje-
dla, LTC Hodonín, Orel Jednota Uherský Brod a TK Kyjov.
První zápas po zimě se konal 3.5.2015 s Uherským Brodem. Pro Ka-
rolínu Patákovou to byl první zápas, vyhráváme 6:3. Nálada skvělá i 
když počasí nám nepřálo. 
10.5. vyjíždíme do Napajedel. Zápasy to byly těžké, ale vyrovnané, 
nakonec vyhráváme nejtěsnějším možným výsledkem 5:4.
24.5. velmi úspěšný zápas s Kyjovem 9:0.
31.5. hrajeme v LTC Hodonín. Těžký zápas se šťastným koncem se-
hrála Anetka Jurčíková a pro Marušku Janíkovou to byl první sing-
lový zápas. Je to naše třetí výhra 7:2.
21.6. hrajeme proti Slavkovu. Nedaří se nám a poprvé prohráváme 
3:6. Celé utkání se hrálo přes 8 hodin. Svůj nejdelší zápas sehrála 
Zdenka Malačková, která nakonec po skoro třech hodinách pod-
lehla soupeřce 5:7 a 6:7.
26.6. Poslední zápas byl s  nejtěžším soupeřem – Tenisovým klu-
bem TSRM Uherský Brod. Počasí nám neumožňuje odehrát ani je-
den zápas. Hrajeme nakonec v náhradním termínu polovinu zápa-
sů u nás a polovinu u soupeře. Nakonec prohráváme 4:5.
V celé soutěži získáváme 3. místo – velká gratulace!

Starší žáci 
– mají v tabulce TK Velké Bílovice, LTC Hodonín B, Sokol Lanžhot B, 
TK Uherské Hradiště B, TK Kyjov, TJ Slavoj Velké Pavlovice.
Velké naděje si nedáváme. Většina našich hráčů patří věkově do 
mladší kategorie. Roky jsou při zápasech hodně znát. 
2.5. první zápas s Lanžhotem. Děvčata získala 3 body, chlapci pou-
ze 1 bod. Výsledkem je prohra 4:5.
23.5. k nám přijíždí Velké Bílovice. Svůj první zápas odehrává Adam 
Černý. I přes velkou snahu prohráváme 1:8.
30.5. odjíždíme do Uherského Hradiště, své první vítězství za starší 
žáky si připisuje Filip Marhefka. Celkově ovšem prohráváme 4:5.
13.6. k nám přijíždí Kyjov. Zatím máme 3 prohry. I když nám chybí 
jednička týmu Kryštof Zika, kluci zahrají dobře a vítězí. Těžké zápa-
sy sehrála i děvčata a výsledkem je první výhra 5:4.
20.6. odjíždíme v  nejsilnější možné sestavě do Velkých Pavlovic. 
Všichni hrají skvěle a přichází druhá výhra 6:3.
27.6. k nám k poslednímu zápasu přijíždí Hodonín. Velmi vyrovna-
né zápasy. Třikrát hrajeme na tři sety. Bohužel výsledek v náš ne-
prospěch, prohráváme těsně 4:5.
V celé soutěži získáváme 4. místo. 

Baby tenis 
– odehrává pouze jeden zápas s družstvem TSRM Uherský Brod a 
rozpadá se. Nemáme dostatek hráčů. Zkusíme to příští rok.

Za zmínku ještě stojí hostování našich tří hráčů v dorostu Strážnice. 
Je to Michal Černoch, Adéla Vargová a Radka Syrová. Děkujeme. 

Rodinný turnaj 
– Family Challenger Cup 2015.
Turnaj byl ovlivněn termínem. Letos jsme museli turnaj posunout 

až na prázdniny. Poslední víkend v  červnu se dohrávaly zápasy 
družstev. Začínáme tedy až první víkend o prázdninách 4.7. Bohu-
žel spousta hráčů se už asi sluní u moře. Nakonec se účastní „pou-
ze“ 8 dvojic. Nicméně na urputnosti rodičů a dětí to nic neubralo. 
Krásně strávený den s dětmi- Starší kategorii vyhrává rodinné druž-
stvo Jemelíků. Těšíme se na příští rok.

Během prázdnin navštěvovali naši hráči tenisové kempy pořádané 
NTC Kyjov a TK Strážnice. Všechny děti byly nadšené. Doufám, že se 
nám pro příští rok podaří uspořádat kemp u nás.

Ke konci prázdnin pořádáme celkem čtyři turnaje Českého teni-
sového svazu. Jsou tady hráči z Olomouce, Brna, Znojma, Břeclavi, 
ale i z Domažlic a Českých Budějovic. Čtyři turnaje, každý na dva 
dny od rána do večera plus spousta příprav před turnajem. Od-
měnou je nám spokojenost hráčů i rodičů. Většina při loučení jen 
zmiňuje „tak příští rok na viděnou“. Při diskuzích s rodiči o areálu, 
podpoře města a členské základně dětí slyšíme většinou jen „kdyby 
to bylo u nás…“.
Hráči TK Bzenec uhráli bohužel vždy jen první kolo. Konkurence 
byla velká.

Tradiční akcí pro dospělé je „Burčákový turnaj“. Letos se konal 
26.9. Bohužel snad poprvé jsme kvůli počasí nemohli turnaj ani 
zahájit. Ve Bzenci, kde skoro celý rok nepršelo, zrovna ten den lilo 
jako z konve. Turnaj se odehrál  v náhradním termínu a díky tomu 
jen s  polovinou obvyklého počtu dvojic. Bylo nás 9 deblových 
párů, vítězství putovalo do Hodonína.
Děkuji všem sponzorům.

V úplném závěru sezóny ještě uspořádal trenér p. Koukal ukonče-
nou. Společný trénink, hry, zábava i zápas. Nejvíc se všichni těšili 
na táborák, špekáčky, dětský šampus. Jen kytara chyběla. Pěkné 
odpoledne s dětmi a rodiči.

Počasí se zhoršuje a tak děti trénují na základní škole, na Sokolov-
ně, v hale ve Strážnici a Kyjově. Na kurtech se uklízí. Hlavní akcí je, 
za podpory města, rekonstrukce rozvodů vody pro kurty. Už třetí 
víkend brigádnicky provádíme výkopové práce a těšíme se, jak to 
bude příští rok super. Dostatečné množství vody umožní efektiv-
nější využití kurtů a udrží vyšší kvalitu povrchu.
Děkujeme všem za účast a podporu. Bez podpory města, sponzorů 
a v neposlední míře Vás rodičů bychom to nezvládli.

OHLÉDNUTÍ ZA ČINNOSTÍ TK BZENEC
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V  žebříčku Českého tenisového svazu jsou za TK Bzenec na 519. 
místě Aneta Jemelíková za starší žáky a za mladší žáky Aneta Jurčí-
ková na 495. a Filip Marhefka na 824. místě. Ve Bzenci trénuje, ale 
hraje za TC Staré Město, Michal Kozumplík na krásném 138. místě. 

Na kurtech se pořádají také kulturní akce, jako je posezení SPS Ja-
roslav a posezení při příležitosti Bzeneckého krojovaného vinobra-
ní s delegací z Francie.

Pro příští rok máme v plánu:
• minimálně stejný počet akcí
• znovu postavit tři družstva do soutěže pořádané Českým teniso-

vým svazem, Baby tenis, Mladší žáci, Starší žáci

• na jaro propagační (náborovou) akci pro získání nových dětí
 chtěli bychom se větší mírou podílet na podpoře dětí hrajících 

družstev za TK Bzenec (tréninkové jednotky placené TK Bzenec)
• podpořit účast hráčů na soutěžích ČTS (úhrada startovného, ces-

tovného)
• zajistit podmínky pro sparing dětí
• podpořit a propagovat hru dětí s rodiči
• vytvořit a zorganizovat „tenisový kroužek“ – kroužek, tréninko-

vou jednotku, kde náklady na trenéra bude hradit TK. Na kurty 
budou moci přijít děti a vyzkoušet si tenis (k dispozici jim bude 
trenér, rakety a všechny potřebné pomůcky). Uvažujeme o cca 
hodině týdně a pokud bude zájem, budou mít děti k  dispozici 
více kurtů.

Za Tenisový klub předseda Martin Marhefka

Vážení čtenáři a fanoušci bzenecké kopané, dovolte mně, abych 
Vás informoval o činnosti oddílu kopané v roce 2015 (tj. v sezóně 
2014/2015 a sezóně 2015/2016). Jak jistě víte oddíl TJ Slovan tvoří 
osm mužstev (dvě seniorská a šest mládežnických). Tyto se účastní 
krajských a okresních soutěží na různých úrovních a mužstvo sta-
rých pánů (jedná se o bývalé aktivní hráče starší 35 let), kteří příle-
žitostně hrají přátelská utkání a turnaje. 
Seniorská mužstva hrají: „A“ tým - Krajský přebor JmKFS Brno (nej-
vyšší krajská soutěž) a „B“ tým mužů - Okresní přebor OFS Hodonín 
(domácí utkání hraje na hřišti v Těmicích), což je nejvyšší okresní 
soutěž.
Mládežnická mužstva hrají: Dorost (U16-U19), Starší žáci (U15-
-U14) a Mladší žáci (U13-U12) - Krajskou soutěž JmKFS Brno skup. 
C, Starší přípravka „A“ a Mladší přípravka - Okresní přebor OFS Ho-
donín, Starší přípravka „B“ - Okresní soutěž OFS Hodonín.
Oddíl má v  současné době přes 200 členů a více než 120 ak-
tivních hráčů. Výsledky našich mužstev najdete jak na adrese 
www.jmkfs.cz, tak na adrese www.hodoninsky-fotbal.cz nebo 
na www.kmofshodonin.cz vždy v  příslušné soutěži daného 
mužstva.

Všechna mládežnická mužstva a seniorský „A“ tým trénují od jara do 
podzimu (od dubna do listopadu) na hřištích v  zámeckém parku ve 
Bzenci a „B“ tým trénuje a hraje svá utkání na hřišti v  Těmicích. Pří-
pravky mají tréninkové jednotky v  pondělí a ve čtvrtek vždy v  době 
od 16.30 do 18.30 hodin. Týmy žáků trénují třikrát týdně v pondělí, ve 
středu a ve čtvrtek, rovněž v době od 16.30 do 18.30 hodin. Dorostenci 

a „A“ tým trénují třikrát týdně v úterý, ve středu a v pátek, v době od 
17.00 do 19.00 hodin. Všechna mužstva hrají 1 krát týdně mistrovská 
utkání v rámci svých soutěží.
V  zimním přípravném období (prosinec až březen) trénují všechna 
mužstva v tělocvičně ZŠ Bzenec, ve sportovní hale v Těmicích nebo na 
stadionu v  zámeckém parku viz Rozpis časů tréninkových jednotek 
jednotlivých mužstev:

Muži ,,A“ 
Tento tým skončil po jarní části sezóny 2014/2015 na 3. místě ta-
bulky KP JmKFS Brno, když získal 33 bodů. Nejlepším střelcem 
mužstva byl útočník Petr Kasala, který je již několik let i nejlepším 
střelcem krajského přeboru a rovněž společně s Tomášem Zůbkem 
i amatérským reprezentantem České republiky (v rámci mužstva 
Jihomoravského kraje nás reprezentovali na finálovém turnaji v Ir-
sku). Trenérem mužstva byl Richard Hrotek (po sezóně jako trenér 
mužstva skončil a v současnosti se věnuje mládeži v našem oddíle). 
V podzimní části byl tým doplněn o několik hráčů. V současné pod-
zimní části sezóny 2015/2016 tvoří kádr mužstva následující hráči: 
Zeman Dalibor, Kůřil Michal (hostování Kyjov) – brankáři, Dulovecz 
Tomáš, Lejsal Ondřej, Špaček Ondřej (hostování RSM Hodonín), 
Petr Horňák (Sokol Bukovany) a Tomáš Zlámal – obránci, Zůbek To-
máš (hostování 1. FC Slovácko), Šmahaj David (hostování FC Fastav 
Zlín), Škodík Libor ml., Dobeš Robin (hostování Agro Milotice), Ši-
fel Radek – záložníci, Kasala Petr, Matula Václav (hostování Sokol 
Dambořice), Andrýsek Roman, Gerža Viktor – útočníci. Hlavním 
trenér mužstva je Škodík Libor st., jeho asistentem je Lejsal Karel 
ml., který je zároveň i trenérem brankářů. Po skončené podzimní 
části je tento tým na 1. místě tabulky krajského přeboru s 37 body, 
což je jeho nejlepší umístění v historii této soutěže a Petr Kasala je 
opět nejlepším střelcem soutěže, když vstřelil 15 branek. Mužstvo 
nyní čeká zimní přestávka a od ledna tradiční zimní turnaj na umě-
lé trávě v Dubňanech. O rozpisu zápasů našeho mužstva budete 
včas informováni, a to cestou klubových vývěsních skříní a rovněž 
na našich klubových webových stránkách www.fotbalbzenec.com. 
Příští mistrovské utkání se uskuteční dne 19. března 2016.

Muži ,,B“  
Tento tým hraje druhou sezónu v okresním přeboru a má sloužit 
jako mezičlánek mezi mužstvy dorostu a „A“ týmu zejména pro 

Zpráva o činnosti
Tělovýchovné jednoty Slovan
Bzenec, oddíl kopané

ZŠ Bzenec

Pondělí 14:30 až 16:30 Mladší přípravka

Úterý 16:30 až 17:30 Starší žáci

Středa 19:00 až 21:00 Dorost + B tým

Čtvrtek 18:30 až 21:00 Muži A

Pátek 15:45 až 17:00 Starší přípravka

Sobota 11:00 až 15:30 Žáci a přípravka

Sportovní hala Těmice

Pondělí 15:00 až 18:00 Starší přípravka

Úterý 16:00 až 18:00 Mladší žáci

Středa 18:00 až 20:00 Dorost + B tým

Čtvrtek 15:00 až 18:00 Mladší přípravka

Pátek 16:00 až 17:30 Mladší žáci

Sobota 17:30 až 19:00 Starší žáci
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mládežníky, kteří přechází do seniorské kategorie a hráče A týmu, 
kteří nemají pravidelné zápasové zatížení. V  současné sezóně 
2015/2019 se umístil na 6. místě v tabulky OP OFS Hodonín, když 
získalo 23 bodů. Zimní přípravu absolvuje v  domácích podmín-
kách společně s dorosteneckým mužstvem a v plánu je i výjezd na 
soustředění. Žádného turnaje se toto mužstvo neúčastní a hraje 
pouze přípravná utkání. Kádr mužstva tvoří především starší hrá-
či doplňováni o hráče A týmu. V současné podzimní části sezóny 
2015/2016 tvoří kádr mužstva následující hráči: 
Rachvala Petr (hostování Sokol Těmice), Fridrich Dušan – branká-
ři, Dulovecz Tomáš, Fišer Jan, Ficek Petr (hostování Sokol Těmice), 
Ebringer Petr, Ebringer Karel, Burian Jiří – obránci, Vajdík Josef,  
Vajdík Lukáš (hostování Sokol Těmice), Soukup Miroslav (hostová-
ní FC Veselí nad Moravou), Janás Robert (hostování Sokol Těmice), 
Halačka Martin (hostování Sokol Žeravice), Havlík Vlastimil – zálož-
níci, Večeřa Libor, Sádovský Marek, Kosíř Kamil – útočníci, kádr dále 
doplňují hráči dorostu –Zeman Ladislav, Lejsal David, Vald Erik, Po-
llák Tomáš.
Trenérem mužstva je Antonín Dolan, vedoucím mužstva Josef Čo-
žík. Příští mistrovské utkání sehrají muži “B“ dne 20. března 
2016.

Dorost 
Mužstvo dorostu skončilo v sezóně 2014/2015 na velmi dob-
rém 3. místě krajské soutěže skup. C JmKFS Brno. V nové sezóně 
2015/2016 se mužstvo potýká s  nevyrovnaností výkonů i vzhle-
dem k tomu, že má úzký kádr a o další hráče se doplňuje až v prů-
běhu soutěže. V současné tabulce se pohybují na předposledním 
13. místě tabulky se ziskem 9 bodů. Věřím, že pokud hráči absolvují 
kvalitní přípravné období, mají na to, aby se pohybovali v tabulce 
soutěže výše, a nebudou mít starosti s udržením soutěže. V součas-
né podzimní části sezóny 2015/2016 tvoří kádr mužstva následující 
hráči: 
Fridrich Dušan, Pánik Jiří – brankáři, Zeman Ladislav (hostování So-
kol Těmice), Lejsal David, Tankó Lukáš, Růžička Ondřej, Jurtík Lukáš 
– obránci, Řepa Lukáš (hostování Sokol Ořechov), Vald Erik, Pollák 
Tomáš, Pjaták David (hostování Sokol Ořechov), Rajmic Dan – zá-
ložníci, Jahoda Jan, Čevelík Miroslav (hostování Sokol Osvětimany) 
– útočníci.
Trenérem mužstva je Vajdík Josef, vedoucími mužstva jsou Jakša 
Radek a Burian Jiří. Příští mistrovské utkání sehrají dorostenci 
dne 26. března 2016.
                                                                                                                                    

Starší žáci 
Mužstvo starších žáků skončilo po podzimní části sezóny 2015/2016 
na 8. místě krajské soutěže skup. C JmKFS Brno se ziskem 8 bodů. 
Kádr mužstva se neustále doplňuje hráči mladší kategorie, a to se 
samozřejmě projevuje na výsledcích mužstva. Mužstvo však má 
potenciál do budoucna. Do jarní části má mužstvo na čem praco-
vat a věřím, že to zvládnou a budou se posouvat tabulkou nahoru. 
V přípravném období od ledna do března se zúčastní Okresní ha-
lové ligy v Lužicích, která je pořádána OFS Hodonín a zúčastní se jí 
14 týmů ze dvou okresů. Trenérem mužstva je Bc. Okénka Ondřej, 
asistentem Hynčica Ivo a vedoucím mužstva je Jiří Burian. Příští 
mistrovské utkání se uskuteční dne 2. dubna 2016.

Mladší žáci 
Mužstvo mladších žáků skončilo po podzimní části sezóny 
2015/2016 na 4. místě krajské soutěže skup. C JmKFS Brno se zis-
kem 16 bodů. V této sezóně mužstvo předvádí dobré výkony. Do 
mužstva se začlenili hráči, kteří přešli ze starší přípravky a je vidět, 
že se nám práce s nejmenšími vyplácí. Mužstvo mladších žáků tvo-

ří 17 hráčů, kteří doplňují i mužstvo starších žáků. V této kategorii 
si musí trenéři a především rodiče uvědomit, že u tohoto mužstva 
nejsou rozhodující výsledky a postavení v tabulce, ale výkony jed-
notlivých hráčů, kteří se budou v dalších sezónách posouvat do ka-
tegorie starších žáků, která je již zaměřená na výsledky a především 
na kvantitu hráčů. U této kategorie bych byl pro stejný systém, jaký 
je nově zvolen u přípravek a to nezveřejňování výsledků a tabu-
lek. Myslím si, že by to prospělo zejména hráčům a nebyl by na ně 
zejména ze strany rodičů vytvářen někdy až nepřiměřený tlak. Je 
nutno si uvědomit, že na výsledcích této kategorie nezáleží a vše 
(tj. sestupy a postupy v soutěžích) se odvíjí až od kategorie starších 
žáků. V přípravném období od ledna do března se zúčastní Okresní 
halové ligy v Lužicích, která je pořádána OFS Hodonín a zúčastní se 
jej 12. týmů ze dvou okresů. Trenérem mužstva je Kuchař Rostislav, 
asistentem trenéra je Richard Hrotek. Příští mistrovské utkání se 
uskuteční dne 2. dubna 2016.

Starší přípravka „A“ a „B“
Mužstvo starší přípravky „A“ hraje Okresní přebor a mužstvo starší 
přípravky „B“ hraje III. třídu OFS Hodonín. Některá utkání v obou 
třídách mají velmi dobrou úroveň a na to, že se jedná o zápasy pří-
pravek, nepostrádají patřičný náboj. V současné době se na zákla-
dě rozhodnutí VV FAČR, který na svém zasedání dne 5.10.2015 na 
návrh Komise mládeže FAČR rozhodl, že se nebudou zveřejňovat 
výsledky včetně tabulek soutěží u obou kategorií přípravek a to na 
všech úrovních. Myslím si, že je to konečně krok správným smě-
rem a utkání tak nebudou svázána taktickými pokyny některých 
ambiciózních trenérů a rodičů. Hráči našich mužstev se dokáží mě-
řit s těmi nejlepšími (např. FC Kyjov, RSM Hodonín, Veselí n/M. aj.), 
jelikož je na nich vidět dobrá práce trenérů.  Věřím, že výkony hrá-
čů budou mít i nadále vzestupnou tendenci a především je bude 
fotbal bavit. Trenérem mužstva „A“ je Růžička Dušan, asistentem 
Chmelař Radek, trenérem „B“ týmu je Marčík František. V příprav-
ném období od ledna do března se zúčastní několika halových 
turnajů.

Mladší přípravka 
Mladší přípravka má největší počet dětí a většinou s fotbalem tepr-
ve začínají, učí se základům fotbalu a povinnostem. Mladší příprav-
ky kopírují soutěže starších přípravek, ale je to jen formální, jelikož 
hráči jsou zde děleni zejména podle věku. U těchto dětí je důležité, 
aby se pravidelně hýbaly a učily se základům práce s míčem. Zde 
v této kategorii je také vidět největší nadšení, jelikož je ještě tolik 
neovlivňuje moderní doba. Tréninkové jednotky probíhají formou 
her (u těch nejmenších), u těch starších i jednoduššími tréninkový-
mi cvičeními. Hráči se učí jak individuální technice, tak týmovým 
hrám. Rovněž v této kategorii nejsou výsledky podstatné, a i když 
se např. na OFS Hodonín vedou tabulky, nemají prakticky žádný 
význam pro činnost této kategorie. Nejdůležitějším výsledkem je 
zájem dětí o jakýkoliv sport. Trenéry těchto dětí jsou Michal Plevák, 
David Prokeš, Vladimír Suttner. V přípravném období od ledna do 
března se zúčastní několika halových turnajů.

Několik informací o akcích, které se uskutečni-
ly na našem stadionu – jaro/léto 2015
V  měsíci březnu 2015 proběhla v  areálu stadionu rekonstrukce 
plochy včetně postavení altánu vedle kabin, která slouží divákům 
k posezení při utkáních našeho oddílu. 
 
Dne 13. června 2015 se uskutečnil již čtvrtý ročník turnaje „O pohár 
města Bzence starších přípravek“. Turnaje se zúčastnila mužstva  
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- RSM Hodonín, FC 1919 Kyjov, FC Veselí n/Moravou, TJ Staré Měs-
to, FKM Morava (Vracov), FKM Morava (Vlkoš), FK Dubňany a do-
mácí Slovan Bzenec.  Turnaj má již tradičně velmi dobrou úroveň 
a předváděné výkony snesou i ta nejkvalitnější měřítka. Pochvalné 
hodnocení vychází jak od funkcionářů, tak trenérů jednotlivých 
mužstev. Ceny předává za město Bzenec starosta města pan Pa-
vel Čejka, což je pro hráče velkým oceněním. Jediným negativem,  
a to nejen z mého pohledu, je naprostý nezájem fanoušků nejen ze 
Bzence, ale i okolí. Co je však nejhorší, že zájem o své děti neproje-
vují ani rodiče hráčů našich mužstev! S ostatními mužstvy přijíždí 
početná fanouškovská základna, což se pak při zápasech pozitivně 
projevuje na výkonech hráčů. Chtěl bych touto cestou poděkovat 
trenérům, funkcionářům a hospodáři oddílu za perfektní organi-
zaci turnaje. 

Dne 27. června 2015 se také uskutečnil na našem stadionu již 12. 
ročník turnaje starých pánů „Memoriál Františka Madaje“ za účas-
ti mužstev FC Bánov, FC Moravský Písek, FC Franta a tým starých 
pánů Bzence. Memoriál vyhrálo mužstvo starých pánů Bzence, 
když ve finálovém utkání porazilo tým FC Franta 1:0. Jedinou bran-
ku utkání vstřelil Rosťa Kuchař. Na třetím místě skončilo mužstvo 
FC Moravský Písek a poslední FC Bánov. Všechna utkání memoriálu 
měla velmi dobrou úroveň a toto ocenili i účastníci.  

Na základě schválené dotace z  Jihomoravského kraje ve výši 
150.000,- Kč byla od 10. července do 30. září 2015 na našem sta-
dionu v zámeckém parku provedena regenerace obou travnatých 
hřišť, kterou provedla firma z Třebíče, čímž došlo ke zkvalitnění hra-
cí a tréninkové plochy.    
 

Pozvánka: 
V pátek dne 8. ledna 2016 od 18.00 hod. se uskuteční v restauraci 
Sokolovna ve Bzenci Valná hromada našeho oddílu, na kterou jste 
srdečně zváni. 
 

Závěrem
Fotbalový oddíl má velkou základnu a včetně příznivců má přes 
200 členů. Z tohoto počtu je více než 120 hráčů. Je jen dobře, že 
velkou skupinu tvoří mládežníci ze Bzence. Díky dobré práci tre-
nérů se nám také daří přilákat hráče ze širšího okolí. To, že máme 
takové množství hráčů, je velmi dobré, ale nese to s sebou i vyšší 
finanční náročnost. Bez finančních prostředků, které na činnost 
oddílu poskytuje město Bzenec v rámci dotací, by to nešlo zvlád-
nout. Za tuto pomoc patří městu velké poděkování.  Další neméně 
významný podíl nesou větší i menší sponzoři, bez kterých by to 
nebylo možné zvládnout. Všem, kteří podporují zejména mládež 
našeho oddílu, patří velké a opravdu upřímné poděkování! 
Touto cestou bych chtěl poděkovat všem trenérům, vedoucím, 
případně ochotným rodičům, kteří se ve svém volném čase věnují 
práci s dětmi a s mládeží a rovněž se podílí na organizaci turnajů 
a mistrovských utkání. Mé poděkování také patří starým pánům 
našeho oddílu, kteří se významnou měrou podílejí na zajištění 
pořadatelské služby při mistrovských utkáních. Sportovní činnost 
přináší své ovoce a je to vidět i na výsledcích jednotlivých mužstev 
i z dlouhodobého pohledu. Tuto činnost oceňují ve svých referen-
cích i funkcionáři a lidé, kteří se fotbalu věnují, a to nejen v našem 
kraji. Fotbalový oddíl přináší pro všechny příznivce, rodiče, hráče 
a trenéry informace k  činnosti klubu prostřednictvím klubových 
stránek www.fotbalbzenec.com. Tyto informace jsou rovněž zve-
řejňovány na vývěsních místech ve Bzenci a okolí. Aktuálně zde 
najdete rozpisy zimní přípravy jednotlivých mužstev.

 Na závěr mně dovolte, abych Vám všem, trenérům, vedou-
cím mužstev, sekretáři oddílu panu Jiřímu Vítkovi, hlasateli panu 
Vojtěchovi Plevákovi, hospodáři Luboši Drozdymu ml. a dalším 
funkcionářům oddílu poděkoval za velmi dobře odvedenou práci 
v letošním roce a výbornou spolupráci v rámci oddílu. Toto velké 
poděkování patří i Vašim rodinám, bez jejichž podpory by to jistě 
nebylo možné. Rovněž bych rád poděkoval starostovi města Bzen-
ce panu Čejkovi a místostarostovi panu Novoměstskému a dalším 
zaměstnancům města a také starostovi obce Těmice panu Královi 
za velmi dobrou dlouhodobou spolupráci s oddílem. Velké podě-
kování výboru našeho oddílu i mé patří Vám všem příznivcům, 
kteří nás podporujete a fandíte nám, a jak doufám, i nadále nám 
zachováte svou přízeň.   
 S  blížícím se koncem roku přeji všem sportovcům a občanům 
města Bzence pevné zdraví, štěstí, klid a pohodu v kruhu rodiny a 
klidné prožití blížících se svátků vánočních a co nejúspěšnější vy-
kročení do nového roku 2016, jak v osobním tak v profesním životě. 
 
Za výbor TJ Slovan Bzenec  Ing. Pavel Andrýsek - předseda

 

  
KOUPÍM  

RODINNÝ DŮM 
v Bzenci, příp.okolí. 

Zahrada výhodou, 

opravy nevadí.  
 

Tel: 739 823 546 
Nabídněte, děkuji.  

 

Nabídněte, děkuji. 
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 HODNĚ ŠTĚSTÍ, ZDRAVÍ, PRACOVNÍCH I OSOBNÍCH ÚSPĚCHŮ
V  NOVÉM  ROCE  PŘEJÍ VŠEM OBČANŮM  MĚSTA
ZAMĚSTNANCI  MĚÚ  BZENEC
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA OZNAMUJE

PLESOVÁ SEZÓNA 2016

KULTURNÍ  AKCE  V PROSINCI

Městská knihovna oznamuje svým čtenářům, že posledním půj-
čovním dnem roku 2015 bude úterý 22. prosince. 
Pravidelné půjčování v roce 2016 začne v pondělí 4. ledna.

Jitka Navrátilová

  9. 1. 2016 – Myslivecký ples
23. 1. 2016 – Ples SRPŠ
29. 1. 2016 – Farní ples
  6. 2. 2016 – Ples Zámeckého vinařství
20. 2. 2016 – Ples Kněží hory
28. 2. 2016 – Dětské šibřinky

20. 12. 2015 - 17,00 hod. – Kulturní dům
Vánoční koncert Smíšeného pěveckého sboru Jaroslav
                         
26.12. 2015 - 19,30 hod. – Kulturní dům
Štěpánská zábava – hrají Husý kůže, OJOJ, Pokusy, Ivo Body, 
Fair Play

Obecně prospěšná společnost Světýlko vznikla v roce 2008 a sou-
střeďuje se na pomoc dětem, mládeži a seniorům v rámci celé Čes-
ké republiky, kteří se ocitli v obtížné životní situaci. 

Komu pomáháme a jak:
• Potřebným školákům a seniorům hradíme jedno teplé jídlo  

denně.
• Organizujeme a financujeme pro děti z dětských domovů letní 

prázdninové tábory u koníků. 
• V rámci podpory socializace dětí z dětských domovů přispíváme 

na zájmové kroužky. 
• Financujeme hipoterapie a osobní asistence dětem se zdravot-

ním postižením.
• Zdravotně znevýhodněným přispíváme na léčebné pobyty.
• Podporujeme sluchově postižené ve výuce francouzského a ně-

meckého jazyka. 
• Podílíme se na drogové prevenci na středních školách a učiliš-

tích. Organizujeme setkání s Pavlem Ilčíkem – Pecinkem, který 
upřímně povídá o své závislosti na pervitinu i o dnech bez něj. 
Financovali jsme vznik knihy Pecinek.cz a podporujeme její dis-
tribuci do školských zařízení a knihoven. 

Další projekty najdete na www.svetylko.info

I Vy máte možnost pomoci např. nákupem a prodejem na interne-
tových charitativních aukcích

•	 Při prodeji si prodejce sám určí, jakou finanční část z výtěžku 
aukce daruje na transparentní účet obecně prospěšné společ-
nosti Světýlko  -  10%, 50% nebo 100%. 

•	 Máte možnost koupi výrobku i prodeje prostřednictvím „Kup 
teď“, což Vám dává možnost koupě předmětu vystaveného na 
aukci bez nutnosti dražení.

•	 Vytvoříme kategorie dle vašich požadavků. 
•	 Prodávající automaticky obdrží potvrzení o výši daru.

Z  PERA  NAŠICH  ČTENÁŘŮ …

A rok opsal kruh

Přeletěl podzim Světélka za okny
a popohnal hodiny světélka v očích
zapni s knoflíky  knoflíky zvonivé
zimo rozevlátá! cinkají…
Ušetřila sis … nová naděje
sníh a mráz létem snivá
a vítr Vy lidé milí
co popohání čas… zas je tu
Dlouhá noc vánoční čas …
a píseň svatá … pokorou laskavý
opsala kruh jenž čistou lásku vzývá.
kolem nás…  

PF 2016  V. Radostová 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea :

80 let
Mária Mikesková
Zdeněk Orlický
Rudolf Vyoral

85 let
Danuše Nevřivá

90 let
Jiřina Fabrici
Blanka Jemelíková
Stanislav Kuchař

92 let
Pavla Hiklová
Vlasta Miklová
Larisa Nevřivá

97 let
Jiřina Pavlisková

Narodili se tito malí bzenečtí občánkové:

Šimon Horký
Adéla Jurásková
Patricie Jurasová
Adam Mikeska
Matěj Mikeska
Jakub Petrák

Ján Solčianský

VÝZNAMNÉ ŽIVOTNÍ JUBILEUM 
MANŽELŮ  JANÍKOVÝCH

Uzavřené sňatky:

Markéta Jurásková, Těmice a Jaromír Tódt, Čejkovice
Zuzana Boráňová a Petr Mlčoušek, oba Provodov
Kamila Křížanová a Miroslav Ondruška, oba Olomouc

Platinová svatba:
Dne 21.07. 2015 oslavili 70 let společného života paní 
Libuše a František Holkovi

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Miroslavem Bařinou, nám. Svobody 73, Bzenec – 69 let
Milanem Jančekem, nám. Svobody 73, Bzenec – 60 let
Marií Mikulkovou, Olšovská 404, Bzenec – 82 let
Stanislavem Navrátilem, J. Hanáka 1147, Bzenec – 91 let
Jaroslavem Ventrčou, Úkolky 932, Bzenec – 57 let
Františkou Ventrčovou, A. Jiráska 626, Bzenec – 90 let
Zdeňkem Vrbou, Pod St. hradem 704, Bzenec – 62 let
Alžbětou Žalčíkovou, Sokolská 1206, Bzenec – 92 let

V prosinci letošního roku oslaví významné životní jubileum man-
želé Hana a Miloslav Janíkovi. Oba se významnou měrou zasloužili 
o rozvoj bzeneckého školství – Miloslav pracoval v  bzenecké zá-
kladní škole od roku 1971, jeho žena od roku 1975. Protože stopa, 
kterou zde zanechali, je více než výrazná, rádi bychom jim touto 
cestou poděkovali.

Děkujeme:
- za skvělé hodiny češtiny, ruštiny, dějepisu či tělocviku – za vědo-

mosti předané v těchto předmětech stovkám žáků
- za ochotu, nadšení a obětavost, s níž se věnovali vedení divadel-

ního kroužku
- paní Haně za hodiny „pohybovek“ (tenkrát jsme neznali slovo 

aerobik), ve kterých děvčata učila základy moderní gymnastiky  
i atletiky, ale hlavně je vedla k lásce k pohybu

- oběma manželům za organizování skvělých lyžařských kurzů,  
na které dodnes vzpomínají generace lyžařů i nelyžařů

- za desítky školních výletů, kdy se svými žáky zdolávali hory české 
i slovenské a učili je poznávat krásy naší vlasti

- panu Milošovi za nepřekonatelný přednes básní i textů proza-
ických na akcích školních i neškolních (vzpomeňme např. jeho 
četbu z knihy Karla Poláčka Bylo nás pět v hodinách literatury…)

- paní Haně za trpělivost, s jakou učila budoucí hospodyňky zákla-
dům šití či vaření

- panu Milošovi za úspěšné vedení školy v  letech 1992-2009 – za 
vedení vlídné, leč pevné, za jeho schopnost vytvářet příjemnou 
atmosféru na pracovišti

- oběma manželům za to, že – ač ve věku důchodovém – stále ak-
tivně udržují kontakty se svým bývalým pracovištěm a pokud je 
potřeba, rádi vypomohou (např. při vyhodnocování některý sou-
těží apod.)

- nesmíme zapomenout ani na práci pana Miloslava Janíka pro 
obec – ať už jako místostarosta, radní či člen městského zastupi-
telstva se velkou měrou zasloužil o rozvoj našeho města

Je toho ještě mnoho, za co se sluší poděkovat… Možná si mnozí 
čtenáři – bývalí žáci manželů Janíkových – vybaví spoustu historek 
veselých i situací vážných, které se svými pedagogy prožili a na kte-
ré – stejně jako my – s láskou vzpomínají.

Do dalších let přejeme paní Mgr. Haně Janíkové a panu Mgr. Milo-
slavu Janíkovi především pevné zdraví, spoustu optimismu, lásky  
a radosti ze života!

Kolektiv pracovníků ZŠ a MŠ Bzenec
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Dne 3. srpna 2015 jsme předali finanční dar v  hodnotě 
5.600,- Kč infekčnímu oddělení Nemocnice Kyjov.
Tuto částku jsme získali z prodeje látkových žížal, který pro-
běhl na velikonoční akci – „Vítání jara“. Tvůrkyní této akce je 
PaedDr. Kosířová, pojmenovali jsme ji „Děti pomáhají dě-
tem“ (proběhla již druhá sbírka). Paní učitelka s dětmi naší 
školy ušila krásné žížalky, které děti za symbolickou cenu 
prodávaly.
V  loňském roce jsme finančně podpořili dětské oddělení 
Nemocnice Kyjov a dětskou onkologii v Brně.
Nyní přišlo na řadu infekční oddělení Nemocnice Kyjov, kde 
jsou stále častěji hospitalizování dětští pacienti.

Za SRPŠ ve Bzenci Jana Kaudlová

Děkujeme SRPŠ při Základní škole ve Bzenci za finanční dar v hod-
notě 5.600,-  Kč.
Tuto částku jsme použili k zakoupení polštářů a přikrývek pro naše 
malé pacienty. 
Na infekčním oddělení Nemocnice Kyjov jsou hospitalizované děti 
od věku 2 let.

SRPŠ BZENEC NADĚLUJE

NEMOCNICE  KYJOV  DĚKUJE

Nejčastějším důvodem k hospitalizaci dětí na našem oddělení jsou 
průjmovitá onemocnění, infekční hepatitidy, infekční mononuk-
leosy a infekce nervové soustavy.
Pobyt v nemocnici a odloučení dítěte od rodičů je vždy stresující. 
Snažíme se minimalizovat negativní vliv nemocničního prostředí 
na dítě a všemi způsoby jim pobyt v nemocnici zpříjemnit. 
Proto děkujeme za Váš finanční dar!!!

Za kolektiv lékařů a sester infekčního oddělení Nemocnice Kyjov
Božena Selucká, vrchní sestra infekčního oddělení
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Nadace Partnerství o. p. s. organizuje a připravuje akce podporující 
turistický ruch v mikroregionech a obcích, poskytuje odborné služ-
by a podporuje péči o životní prostředí. 
Mezi již zavedené a turisticky oblíbené akce patří Festival otevře-
ných sklepů, který se pravidelně koná na jaře a na podzim vždy 
v jiném vinařském regionu. Letos 13.- 14.11. 2015 se festival konal 
u nás ve Slovácké vinařské podoblasti ve vinařském mikroregionu, 
který zahrnoval obce Bzenec, Kyjov, Vlkoš, Milotice a Vracov.  
Jednalo se již o druhý ročník této akce, poprvé vinaři společně ote-
vřeli sklepy v roce 2010. Ve Bzenci bylo otevřeno 9 vinařství – Vinum 
Moravicum a. s., Zámecké vinařství Bzenec s. r. o., Bisenc s. r. o, Vi-
nařství Ostrezi, Vinařství Kněží hora s. r. o., Vinařství Petr Bunža, Bze-
necké rodinné vinařství s. r. o., Vinařství Křivánek Jiří, Bzenia s. r. o.  
Pro návštěvníky byla v  každém vinařství přichystána ochutnávka 
mladých i ročníkových vín a občerstvení připravené z  klasických 
moravských dobrot. Někde si návštěvníci mohli pochutnat na pe-
čené svatomartinské husičce, jinde na zabíjačkových specialitách 
či slováckých koláčcích a jiných dobrotách. K veselé náladě přispě-
ly i v chladném počasí tóny cimbálové muziky Radošov a vracov-

ská Lipina, zvesela zazpívaly Bzenecké drmolice a Vlčnovské búdo-
vé umělkyně. Účast na festivalu byla hojná – postupně jednotlivé 
sklepy navštívilo až 1500 vínomilců.  
Ve městě Bzenci se již tradičně konají Bzenecké svatomartinské 
slavnosti, které jsou vždy o víkendu po svatém Martinovi, letos to 
tedy bylo 13. – 14.11.  Slavnosti organizuje město Bzenec ve spolu-
práci s Bzeneckými vinaři. 
V pátek měli možnost návštěvníci ochutnat mladá i ročníková vína 
ve sklepích pod Sokolovnou, k  vínu se podávalo svatomartinské 
menu, připravené restaurací Sokolovna.  Zazpívat a zatančit si 
mohli s cimbálovou muzikou Miltáci ze Strážnice.  Hlavní program 
se odehrál v  sobotu, kdy historický vojenský průvod a následná 
ukázka bitvy připomněly tažení vojsk přes Bzenec k  slavkovské-
mu bojišti, kde se v roce 1805 odehrála slavná bitva tří císařů. Ve 
sklepích pod Sokolovnou následovalo svěcení mladých vín ročníku 
2015, poté se jedlo a pilo – prostě hodovalo, příjemnou atmosféru 
dotvářely tóny bzenecké cimbálové muziky. 

Jan Bezchleb


